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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 12 vedrørende forslag til lov 

om ændring af straffeloven, retsplejeloven, våbenloven, lov om politiets 

virksomhed, lov om fuldbyrdelse af straf m.v. og forvaltningsloven

(Styrket indsats mod bandekriminalitet m.v.) (L 211), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 12. maj 2009. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Line Barfod (EL).
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Spørgsmål nr. 12 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende forslag til 

lov om ændring af straffeloven, retsplejeloven, våbenloven, lov om 

politiets virksomhed, lov om fuldbyrdelse af straf m.v. og forvalt-

ningsloven (Styrket indsats mod bandekriminalitet m.v.) (L 211):

”Vil ministeren iværksætte en undersøgelse af konsekvenser-
ne af strafskærpelserne, så der kan opnås viden om, hvorvidt 
de virker?”

Svar:

De foreslåede strafskærpelser er ét blandt en række initiativer i regerin-

gens bandepakke. Lovforslaget indeholder ud over forslag om skærpede 

straffe også forslag om bedre efterforskningsredskaber for politiet, initia-

tiver med henblik på at sikre hurtig indsættelse af dømte til afsoning samt 

andre tiltag med henblik på at skabe sikkerhed og tryghed for borgerne. 

Som der nærmere er redegjort for i lovforslagets bemærkninger, er eller 

vil der endvidere blive iværksat en række andre tiltag for at bekæmpe 

rocker- og banderelaterede opgør, herunder den generelt styrkede politi-

indsats på dette område og etablering af lokale banderåd.

Regeringen forventer, at den samlede retshåndhævende og præventive 

indsats vil medvirke til at standse de væbnede konflikter hurtigst muligt, 

men finder af de grunde, som er nævnt i besvarelsen af Retsudvalgets 

spørgsmål nr. 10, at der ikke er grundlag for at søge at iværksætte under-

søgelser af, hvordan et enkelt element i den samlede bandepakke virker.


